
اخبار كشور

یادبود ششمین سالگرد درگذشت فرج الله سلحشور
پرمخاطب ترین فیلمساز ایران در جهان

ششمین سالگرد درگذشت سازنده پرمخاطب ترین فیلم های ایرانی در 
سطح جهان فرا رسیده است.

به گزارش ســینماپرس، در سکوت خبری رســانه ها، ششمین سالگرد 
درگذشت فرج الله سلحشور، کارگردان خوش نام و نستوه کشورمان سپری 
شد. کسی که خدمت زیادی به جهانی شدن سینمای ایران کرد و با یوسف 
پیامبر، آمار شــگرفی در جذب مخاطب جهانی بجا گذاشت. کسی که ثابت 
کرد، قصه های قرآنی تا چه اندازه کشــش دارنــد و تا چه حد می توانند در 

ترویج معارف دینی کارآمد باشند.
دامنه علاقه به ســریال یوســف تا اندازه ای بود که حتی در کشورهای 
آفریقایی، بعضی از مخاطبین این ســریال به زبان فارسی علاقه مند شدند و 

به سراغ آموزش این زبان رفتند.
طبق آخرین آماری که از مخاطبین این سریال در سال ۹۷ اعلام شد، 
مردم ۹۰ کشور جهان سریال حضرت یوسف را تماشا کرده اند و مخاطبین 
این ســریال از قلب اروپا یعنی کشور بوسنی و هرزگوین تا کشورهای غرب 
آفریقا یعنی نیجریه امتداد پیدا کرده و مردم عمده کشورهای مسلمان دنیا، 
از علاقه مندان این ســریال قرآنی بوده انــد. همچنین مردم هند و اندونزی، 
کشــورهای دوم و چهارم دنیا از نظر جمعیت، از این اثر استقبال کردند.هر 
چند آمار دقیقی از مخاطبین این ســریال وجــود ندارد اما می توان مدعی 
شــد که مخاطبان این ســریال میلیاردی بوده و توجه بخش قابل توجهی 

از مسلمانان دنیا، با این سریال به هنر فیلم سازی ایران جلب شده است.
اما یوسف پیامبر تنها اثر جهانی فرج الله سلحشور نیست. مردان آنجلس 
نیز از مهم ترین سریال های ایرانی در دوران بعد از انقلاب به حساب می آید. 

سریالی که بعدا در جهان مسیحیت بازخوردهای قابل توجهی داشت.
این هنرمند متعهد کشورمان با اینکه بیشترین سهم در جذب مخاطب 
جهانی برای آثار ایرانی را داشــته، همواره از سوی جریان روشنفکری مورد 
بی مهری قرار داشت و اکنون نیز پنجمین سالگرد فوت این هنرمند شایسته 

در سکوت رسانه های سینمایی سپری می شود.
خبر خوش وزیر ارشاد برای توان یابان

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در افتتاحیه نمایشگاه هنری »همام« از 
برنامه ریزی این وزارتخانه برای برپایی و برگزاری نمایشگاه آثار هنرمندان 

توان یاب در خارج از کشور خبر داد.
محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در مراسم 
افتتاحیه دومین جشنواره هنری »همام« که تنها جشنواره تخصصی ویژه 
توان یابان کشور اســت، با اشاره به ظرفیت و توانایی شرکت کنندگان در 
دومین دوره از این جشــنواره اظهار کرد: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
ایــن آمادگی را دارد کــه از هنرمندان توان یاب جامعــه در بخش های 

مختلف هنری حمایت کند.
وی همچنین از برنامه ریزی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی برای 
برپایی نمایشــگاه های آثار هنرمندان توان یاب در خارج از کشــور خبر 
داد و گفــت: بنا داریــم از ظرفیت این هنرمندان برای معرفی آثارشــان 
در نمایشــگاه های خارج از کشور اســتفاده کنیم و نمایشگاه  آثار آنها را 

برگزار کنیم.
محمدرضا مشهدی دبیرکل دومین جشنواره ملی هنری »همام« نیز 
در مراســم افتتاحیه این جشــنواره گفت: ما با برگزاری یک نمایشگاه از 
آثار تجســمی و صنایع دســتی هنرمندان توان یاب متوجه ظرفیت بسیار 
درخشــان این هنرمندان در سراسر کشور شدیم و تصمیم گرفتیم اولین 
دوره جشــنواره همام را دو سال پیش برگزار کنیم و با توجه به پتانسیل 
قوی که در توان یابان دیدیم هیئت برگزاری و شــورای سیاست گذاری به 
این نتیجه رســیدند که این جشــنواره به صورت دوسالانه برگزار شود تا 
هنرمندان توان یاب بتوانند برای دو سال آینده برنامه ریزی و فرصت کافی 

برای ارائه آثارشان داشته باشند.
گفتنی اســت، دومین جشــنواره ملی-هنری »همام« تا ۹ اسفند در 

مجموعه فرهنگی هنری صبا، )فرهنگستان هنر( برقرار است.
جانفشانی های نیروی دریایی ارتش

به تصویر کشیده می شود
امیر دریادار حبیب الله سیاری رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده 
ارتش و امیر ســرتیپ کیومــرث حیدری فرمانده نیــروی زمینی ارتش 

جمهوری اسلامی ایران در بنیاد سینمایی فارابی حضور پیدا کردند.
در این دیدار ســیدمهدی جوادی مدیرعامل بنیاد ســینمایی فارابی 
با ارائه گزارشــی از روند تولیدات این بنیــاد و همچنین حضور آثار بنیاد 
فارابی در چهلمین جشــنواره فیلم فجر ضمــن قدردانی از حمایت های 
بی چشم داشــت و همیــاری برادرانــه نیــروی زمینی ارتــش جمهوری 
اســلامی در ساخت چند محصول ســینمایی لزوم تداوم این همکاری ها 
را تســهیل کننده تولید آثار ســینمایی در ژانر دفاع مقدس دانســت که 
ساخت آنها عملًا بدون کمک نهادهای نظامی و صرفاً متکی به بودجه های 

نهادهای سینمایی غیر ممکن است.
وی با اشــاره به این نکته که تاریخ ایران نشــان داده همواره توســعه 
تمدنــی ایران زمیــن از ناحیه دریا بوده اســت، بر لزوم توجه بیشــتر به 

جغرافیای دریایی کشور در آثار سینمایی تأکید کرد.
امیر دریادار حبیب الله ســیاری رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده 
ارتش جمهوری اســلامی ایران با استقبال از پیشنهاد ساخت آثار سینمایی 
دریامحور به ویژه آثاری که به بازنمایی رشادت ها و جان فشانی های نیروی 
دریایی ارتش جمهوری اسلامی می پردازند، بر آمادگی کامل ارتش از تولید 
اینگونه آثار سینمایی تأکید داشت و توافق شد بنیاد سینمایی فارابی برای 
ســال آتی ســاخت یک پروژه دریامحور را با مشــارکت و حمایت مالی و 
معنوی نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران در دســتور کار خود 

قرار دهد.
در این دیدار امیر ســرتیپ کیومرث حیدری فرمانــده نیروی زمینی 
ارتش نیز با اشــاره به حمایت هــای نیروی زمینی ارتــش از چندین آثار 
ســینمایی بر آمادگی ایــن نیرو به ادامه همکاری با بنیاد تأکید داشــت و 
گفــت: در حال حاضر نیــز طرحی برای روایت بخشــی از خدمات نیروی 
زمینــی ارتش در مقابله با جریان های منافقیــن وجود دارد که در صورت 
مشارکت بنیاد سینمایی فارابی می تواند یکی از پروژه های فاخر سینمایی با 

محوریت خدمات و رشادت های ارتش تبدیل شود.
مدیرعامل بنیاد ســینمایی فارابی از پیشــنهاد فرماندهان ارتش برای 

تولید آثار سینمایی با مشارکت بنیاد سینمایی فارابی استقبال کرد.
»زیرخاکی«

 به شهرک سینمایی دفاع مقدس رسید
تصویربرداری فصل ســوم ســریال »زیرخاکی« این روزها در شهرک 

سینمایی دفاع مقدس ادامه دارد.
تنها ۳۰ درصد از تصویربرداری این سریال نوروزی باقی مانده و تمام 
بازیگــران اصلی هم مقابل دوربین رفته اند تا این ســریال برای پخش در 

نوروز ۱۴۰۱ آماده شود.
گفتنی اســت، فصل اول این مجموعه نخســتین بار در رمضان سال 
۱۳۹۹ روی آنتن رفت و پربیننده ترین ســریال رمضانی شــد. فصل دوم 
»زیرخاکی« خرداد ماه امسال پخش شد و بر اساس پیش بینی های اولیه 
فصل سوم »زیرخاکی« نیز به عنوان سریال نوروزی تلویزیون برای شبکه 

یک در نظر گرفته شده است.
راه اندازی پاتوق فیلم کوتاه

اولین جلســه اکران و نقد فیلم کوتاه با عنوان »یکشنبه های کوتاه« 
امروز یکشــنبه 8 اســفند ســاعت ۱6 در مجتمع فرهنگی و هنری اسوه 

برگزار می شود. 
مشــاور انجمن ســینمای انقلاب و دفاع مقدس گفت: این انجمن در 
نظــر دارد پاتوق ثابتی برای نمایش و نقــد فیلم های کوتاه ایجاد کند که 
در آن، فیلم در حضور عوامل اصلی به نمایش درآمده و پس ازآن توســط 

منتقدان موردنقد و بررسی قرار گیرد.
محسن شیرازی با اعلام برگزاری جلسات نقد و بررسی فیلم کوتاه به 
همراه اکران فیلم با عنوان »یکشــنبه های کوتاه« گفت: این محفل پاتوق 
ثابتی برای نمایش و نقد فیلم های کوتاه اســت تا اســتعدادها و تجربیات 

هنرمندان این حوزه به اشتراک گذاشته شود.

علامه محمدتقی جعفری)ره(: 
اخــلاص در اندیشــه و گفتــار و عمل، عامــل لایروبی 

چشمه سارهای درونی است.

هدیه به خوانندگان

چالش بایدن در وقت اضافی وین!
دکتر محمدحسین محترم
۱- گفته می شود در وین پیش نویس سند ۲۰ صفحه ای مذاکرات برای لغو تحریم ها 
به عنوان »چارچوب توافق فراگیر سیاســی« تدوین شــده که از نظر فنی به جمع بندی 
رســیده و نیاز به تصمیمات سیاســی دارد! با توجه به اینکه وزیر امور خارجه کشورمان 
تأکید کرده »اکنون نوبت ابتکار و انعطاف طرف غربی است و در صورت واقع بینی آنها، نه 
چند هفته و چند روز بلکه کمتر از چند ساعت می شود به توافق رسید«، می توان گفت که 
بازی مذاکرات به وقت اضافی کشیده شده است؛ اما با وجود اختلافات داخلی در آمریکا بر 
سر مواجهه با ایران، آمریکایی ها تلاش دارند در وقت اضافی با لفاظی ها و تهدیدات خود 
با توسل به دو کلید واژه »زمان رو به پایان است« و »توافق در دسترس است«، همچنان 
خلل و فرجی برای ادامه بدعهدی ها و نقض توافقات ایجاد کنند. آمریکا و سه کشور غربی 
هرچند ادعا کردند پیشــنهادها و سناریوهای جادویی ندارند ولی رو کردن آنچه تاکنون 
در چنته داشته اند، از تبلیغات رسانه ای درخصوص ادعاهای »گزینه های نظامی«، »توافق 
موقت«، »مذاکره مســتقیم«، »اعمال معافیت های تحریمــی« و...تا حمله به »توافقات 
راهبردی ایران با روســیه و چین« و »ضرب الاجل  ســازی کاذب«...اولاً نشــان می دهد 
همچنان به دنبال خباثت و جادو  سازی در مذاکرات وین برای فرار از عمل به تعهداتشان 
و برگشت فریبکارانه مجدد به برجام هستند تا فشار حداکثری شکست خورده را احیا کنند. 
ثانیاً سکوت بایدن نشان می دهد، آمریکایی ها محدودیت هایشان را در این مذاکرات کاملًا 
درک کرده اند. ثالثاً اینکه وزیر خارجه ایران در مونیخ جلســه برجامی مشترکی با وزرای 
خارجه ۱+۴ برگزار نکرد و درخواست مجدد آمریکا برای مذاکره مستقیم را رد کرد و در 
روزهای آینده هم برنامه ای برای سفر به وین ندارد و اینکه رئیس جمهور در قطر قاطعانه 
اعلام کرد »ما از احقاق حق ملت ایران عقب نشینی نخواهیم کرد«، نشان می دهد »مسائل 
باقی مانده« از جمله موضوع »تضمین ها« همچنان چالش بایدن در وقت اضافی است. ثالثاً 
تیم ایران بر اســاس قانون مصوب مجلس مذاکره می کند و این قانون بدون هیچ ابهامی 
برای همگان از جمله غربی ها روشن و شفاف و بر اساس آن تضمین ها خط قرمز تیم ایران 
است، چون تاریخ برای مؤمن دو بار تکرار نمی شود که از یک سوراخ دو بار گزیده شود! لذا 
طبیعی است تیم ایران بر سر میز مذاکره برای شکستن رژیِم تحریم ها سخت گیر باشد تا 

به فرمایش رهبری مجدداً »مشکلات بعدی به وجود نیاید«.
۲-هرچنــد همگان وجود تضمین ها را در آمریکا جســت وجو می کنند و به دنبال 
دادن تضمین از ســوی دولت بایدن و تأیید کنگره هستند که مثل لغو تحریم ها دست 
ایران نیســت، اما چند مکانیسم دیگر برای اطمینان از اینکه آمریکا دوباره زیر تعهداتش 
نزند، در ایران وجود دارد که مثل همان »مکانیســم ماشــه« عمل خواهد کرد و همانند 
سیاست خنثی  ســازی تحریم ها، در توان خودمان است. لذا جمهوری اسلامی به موازات 
طلب تضمین ها از سوی آمریکا، باید »مکانیسم های ماشه« خود را روی میز وین بگذارد تا 
آمریکا و اروپایی ها اگر نتوانستند و یا نخواستند، تضمین بدهند، اما احساس واقعی نمایند 
که اگر بخواهند برجام را مجدد نقض کنند، باید بهای سنگینی بپردازند. یک- رسیدن به 
غنی  ســازی ۹۰ درصد و سپس توقف آن برای حصول توافق. آمریکا و اروپایی ها بپذیرند 
در صورت هرگونه نقض مجدد برجام، غنی  سازی ۹۰ درصد به طور خودکار به عنوان یک 
»مکانیسم ماشه« فعال خواهد شد. دو- آمریکا و اروپایی ها بپذیرند در صورت هرگونه نقض 
برجام و اعمال تحریم های جدید تمام محدودیت های برجامی ایران نه تدریجی بلکه به طور 
خودکار به عنوان »مکانیسم ماشه« دیگری متوقف خواهند شد. سه- تضمین دیگر باید 
حذف بند بازگشت خودکار تحریم ها تحت عنوان »مکانیسم ماشه« از سوی آمریکا باشد. 
چهار- راستی آزمایی نیز خود به نوعی تضمین برجام خواهد بود. از سال ۲۰۱۵ با برجام 
متأسفانه ایران هدف راستی آزمایی بی سابقه آژانس قرار گرفت اما آمریکا و اروپا آنچه برای 
ایران خواسته بودند، برای خود نخواستند! لذا اکنون برای ایجاد توازن باید لغو تحریم ها نیز 

مشمول راستی آزمایی قرار گیرد.
۳- نکته مهم در برتری تیم ایران این اســت که تمام نظام سیاســی و مدیریتی و 
حاکمیتی از رهبری و شورای عالی امنیت ملی تا دولت و مجلس و ملت ایران پشت تیم 
مذاکره کننده ایران قرار دارند و این تیم نماینده واقعی ملت و حاکمیت ایران و منافع ملی 
برای آنها خط قرمز است. لذا حاضر نیستند دیگر هیچ عقب نشینی از مواضع خود نشان 
دهند؛ اما بایدن نه نماینده همه حاکمیت و نظام سیاســی آمریکاست و نه نماینده تمام 
مردم آمریکا. رئیس جمهور آمریکا علاوه بر اینکه از یک سو از پشتوانه رأی ضعیفی برخوردار 
است و هر روز از محبوبیت او کاسته می شود، از سوی دیگر تمام ارکان حاکمیت آمریکا 
از جمله کنگره و ســنا و حتی بخش مهمی از هم حزبی های دموکراتش و بخش مهمی 
از دولتش پشت سیاست بایدن برای احیای برجام نیستند و این اختلافات شدید داخلی 
و تهدیــدات دو حزبی در کنگره از جمله نامه ۳۳ تن از اعضای کنگره به بایدن مبنی بر 
اینکه »از اجرای توافق با ایران جلوگیری خواهیم کرد«! به عنوان نقطه ضعف آمریکا روی 
میز وین به طور چشمگیری خودنمایی می کند! که همین موضوع با توجه به ژن و سابقه 
فریبکاری آمریکایی ها، موجب می شود موضوع تضمین ها و راستی آزمایی لغو تحریم ها 

برای تیم ایران خط قرمز باشد.
۴-در پاسخ به چرایی ادعای بایدن در بازگرداندن معافیت های تحریمی که به گفته 
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان »هیچ تأثیری بر وضعیت اقتصادی ایران ندارد«، 
اولاً باید مهم ترین علت را شکست سیاست حداکثری آمریکا و آن را مصداق »روغن ریخته 
شــده نذر امامزاده« دانست، چراکه به قول رئیس ســازمان انرژی اتمی کشورمان »امروز 
تولید ســوخت با غناهای مختلف برای ما مانند آب خوردن است«! تاکنون در سه حوزه 
مهمی که آمریکا بعد از خنثی  ســازی تحریم ها مجبور شــده تحریم ها را نادیده بگیرد، 
یکی حوزه ســلامت و واکسن، دومی فروش نفت و اخیراً نیروگاه هسته ای بوشهر است. 
در بحث واکســن با پیشرفت های مهمی که در ساخت و واکسیناسیون بخش مهمی از 
جمعیت هدف صورت گرفت و تا مرز صادرات پیش رفته ایم، آمریکا قیافه حقوق بشری به 
خود گرفت و ادعا کرد صادرات واکسن به ایران مشمول تحریم های این کشور نمی شود! 
همچنین آمریکا که با رویکرد و سیاست دولت قبل توانسته بود صادرات نفت ایران را تا 
۲۰۰ هزار بشــکه در روز کاهش دهد، اکنون شــاهد افزایش تولید نفت ایران به بیش از 
یک و نیم میلیون بشکه اســت که با صادرات به لبنان و ونزوئلا در میان همه تهدیدات 
آمریکا آغاز و با موفقیت انجام شد و دو هفته پیش نیز یک نفت کش ایرانی با دو میلیون 
بشکه میعانات گازی در ونزوئلا پهلو گرفت و اکنون گفت وگو برای صادرات نفت جمهوری 
اســلامی به برزیل آغاز شده اســت. رویترز نیز گزارش داده بر اساس آمار رسمی میزان 
واردات نفت چین از ایران در دســامبر و ژانویه به ۴ میلیارد بشــکه رسید، به طوری که 
واردات نفت ایــران حدود 6 درصد از خرید نفت خام خارجی چین را به خود اختصاص 
داده اســت. به گفته جان بولتون ضدایرانی ترین سیاستمدار آمریکایی »ایران و چین در 
دولــت ترامپ فهمیدند که آمریکا نمی تواند خرید و فروش نفت آنها را کنترل و مجازات 
کند و اتحاد آنها قابل درک است، اما نمی دانیم که تا کجا پیش می رود«! سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا هم در واکنش به این سخنان بولتون تلویحاً به شکست سیاست های بایدن 
اذعان و به این جمله بسنده می کند که »از خریدهای نفت ایران آگاه هستیم«! در بحث 
توسعه فعالیت های هسته ای نیز که تحریم ها بی اثر شده اند، با توافقات انجام شده در سفر 
رئیس جمهور به روسیه تأمین مالی فاز ۱ و ۳ نیروگاه بوشهر انجام و ساخت آنها به زودی 
آغاز می شود. ساخت رآکتور آب سنگین اراک نیز علی رغم مشارکت فعال غربی ها در بتن 
ریزی در آن از یک سو و از سوی دیگر عدم تعهدات برجامی آنها برای طراحی و باز سازی 
آن، با توان متخصصان داخلی تا پایان سال آینده بدون حضور خارجی ها تکمیل می شود. 
بیستم فروردین ۱۴۰۱ هم تصویر متفاوتی از صنعت هسته ای کشورمان به دنیا نشان داده 
خواهد شد و دســتاوردهای جدیدی در نمایشگاه کاملی از همه زنجیره ها و فرآیندهای 
بالادستی و پایین دستی هسته ای به نمایش درمی آید. لذا در کنار سیاست خنثی  سازی 
تحریم ها و گشایش های اقتصادی رو به تزاید، اعلام معافیت های تحریمی هسته ای آمریکا 
برای همکاری با ایران شبیه به یک شوخی تلخ است که نتوانستند اذعان نکنند با هدف 
اطلاع از روند فعالیت های هســته ای ایران و حضور برای خرابکاری و محدود کردن ایران 
و همچنین جلوگیری از تقویت همکاری های تهران – پکن و عقب نماندن از روســیه و 

چین طراحی شده است!
 ۵- اما مشــکل آمریکا این اســت که به خوبی می داند حتی اگر برجام دوباره احیا 
شــود، ایران از بســیاری از موانع فنی عبور کرده و بهانه بازه زمانی گریز هســته ای، یک 
ادعای سیاسی و نه فنی است. مشکل دوم آمریکا به قول سید حسن نصرالله این است که 
»جمهوری اســلامی الگوی استقلال در سطح جهان اسلام و سراسر جهان و قدرت برتر 
منطقه است که کسی نمی تواند به آسانی با آن بجنگد و از جنگ با ایران وحشت دارند«. 
لذا خنثی  ســازی تحریم ها، ناتوانی آمریکا در توقف برنامه هسته ای ایران، واکنش بسیار 
سخت ایران به هر حماقتی و فعال شدن قدرت و سامانه دفاع هوایی مقاومت در منطقه 
از جمله چالش های آمریکا در مواجهه با جمهوری اسلامی است که مجبور شده فقط بر 
گزینه برگشت به برجام تأکید کند! مشکل دیگر آمریکا اینکه بولتون جنگ طلب و طراح 
خروج از برجام هم به شکست فشار حداکثری اذعان کرد که »تأثیر تحریم ها کاهش پیدا 
کرده و متأســفانه گزینه نظامی هم یک تهدید توخالی اســت، چون بر ارزیابی ایرانی ها 
تأثیرگذار نیست و آنها را نمی ترســاند«! مقامات ارشد وزارت امور خارجه آمریکا هم در 
گفت وگو با نیوزویک اذعان دارند استراتژی آمریکا »ترمزها را حذف و ایران را به جلو راند 
و حتی از سال ۲۰۱8 نیروهای آمریکایی در منطقه نیز زیر آتش قرار گرفتند و ترور سردار 
سلیمانی موجب تسریع طرح ایران برای خروج آمریکا از منطقه شد«! بولتون که همچنان 
خواب براندازی جمهوری اسلامی را می بیند، اما در اعتراف دردناک دیگری اذعان می کند 
»ادعای ساخت بمب هسته ای توسط ایران شبیه حرف جورج تنت به جورج بوش در مورد 

عراق است که همه دنیا فهمید که دروغ گفتند«!
6- نتیجه مذاکرات وین هرچه باشــد، تعبیر خبرنگار شبکه تلویزیونی فرانس ۲۴ 
در تهران بســیار مهم و جالب توجه است که نشان می دهد مردم ایران از شرطی شدن 
عبور کرده اند. خبرنگار این شبکه در ارتباط زنده از تهران اذعان کرد »صادقانه بگویم به 
خاطر اظهار خوش بینی ها در وین، در پایتخت ایران جشــنی برقرار نیست و مردم ایران 
با بی اعتمادی به غرب و ناامیدتر از گذشته همچنان به مذاکرات وین بدبین هستند و به 
دولت خود امیدوارترند تا به چند سیاســتمدار اروپایی که تصمیمی بگیرند که به سود 

آنها باشد«!

علل پیروزی و شکست ملت ها
امام  علی)ع(: ای مردم! اگر دست از یاری حق برنمی داشتید، و 
در خوار ساختن باطل سستی نمی کردید، هیچ گاه آنان که به پایه 
شما نیستند، در نابودی شما طمع نمی کردند، و هیچ قدرتمندی بر 
نهج البلاغه - خطبه 166 شما پیروز نمی گشت! 

صفحه 3
یک شنبه ۸ اسفند 1۴۰۰ 
۲۵ رجب 1۴۴3 - شماره ۲۲۹۷6

اخبار ادبی و هنری

آیت الله رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

اقناع افکار عمومی برای تزریق نوبت سوم واكسن ضروری است
پای درس علی)ع(

رئیس جمهور بر ضرورت استمرار توجه به رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی از سوی مردم تاکید کرد و از 
اعضای ستاد ملی کرونا خواست در راستای اقناع مردم 

به تزریق دُز سوم واکسن بکوشند.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر شنبه در جلسه 
ســتاد ملی مقابله با کرونا از ارائه گزارشی با موضوع کاهشی 
شــدن روند ابتلا و قربانیان موج ششم همه گیری کرونا ابراز 
خرسندی کرد و گفت: البته این مسئله به هیچ وجه نباید باعث 

سست شدن اجرای اصول بهداشتی شود.
رئیس جمهــور از همه آحاد مردم، اصنــاف و کارمندان 
خواســت همچنان با دقــت و به طور کامل شــیوه نامه های 
بهداشتی را رعایت و به ویژه از برگزاری و حضور در اجتماعات 
پرهیز کنند و افزود: دستگاه های متولی، اجرای پروتکل های 

بهداشتی را به طور جدی و موثر پیگیری کنند.
وی در ادامه برخی اماکن پرخطر برای شیوع کرونا را مورد 
توجه قرار داد و اظهار داشت: یکی از پرخطرترین محل ها برای 
شیوع کرونا، وسایل حمل و نقل عمومی است و لذا مسئولان 
مربوطــه پیگیر اجرای دقیق پروتکل هــا از جمله در خطوط 

هوایی و رعایت مصوبه سقف 6۰ درصدی در پروازها باشند.

رئیسی با اشاره به گزارش ارائه شده در جلسه درباره کیفیت 
بازدارندگــی جریمه های در نظر گرفته شــده برای عدم رعایت 
شیوه نامه های بهداشــتی، تصریح کرد: لازم است این جریمه ها 
با هدف افزایش بازدارندگی و ارتقای توجه به دســتورالعمل های 

بهداشتی مربوط به کرونا مورد بازنگری قرار بگیرند.

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش به اهمیت 
تحقیق و پژوهش درباره آثار و عوارض اجتماعی و روانی 
کرونا اشاره و خاطرنشــان کرد: مطالعه عوارض ناشی از 
کرونا برای افراد در ابعاد شــخصی و اجتماعی بسیار مهم 
و پشــتوانه عملکرد و تصمیم گیری های بهتر ما در آینده 

اســت، لذا این موضوع باید بسیار مورد توجه بگیرد و از 
نتایــج تحقیقات و تجربیات دیگران نیز به نحو احســن 

استفاده شود.
رئیسی همچنین با اشاره به گزارشی که درباره طب سنتی 
در جلسه ارائه شد، مواجهه عالمانه با این موضوع را در محافل 
علمی و دانشگاهی از مصادیق تضارب آرا و آزاداندیشی دانست 
و از دانشــگاه های علوم پزشــکی و وزارت بهداشت خواست 
فضایی را فراهم کنند تا متخصصان این عرصه بتوانند در جمع 
اســاتید و صاحب نظران پزشــکی به بحث و گفت وگو درباره 
نظرات شــان بپردازند و مردم از نتیجه این مباحث بهره مند 

شوند.
در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام شد که محققان 
مجموعه دارویی برکت موفق شــده اند واکسن جدیدی تولید 
کنند که مشخصا می تواند در برابر سویه امُیکرون بازدارندگی 

موفق و سطح بالایی داشته باشد.
در این جلســه مقرر شــد الزامــات و محدودیت های 
کرونایــی، با لحــاظ تعریف جهانی ارائه شــده از رنگ های 
مختلف کرونایی، متناسب با شــرایط فعلی شیوع کرونا در 

کشور بازتعریف شود.

آگهی شناسایی پیمانکار و ارزیابی کیفی
قرارگاه منطقه ای کربلا نیروی زمینی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در نظر دارد فراخوان زیر را انجام دهد، لذا بدینوســیله از شــما دعوت می شــود در 

فراخوان ارزیابی کیفی با مشخصات مشروحه زیر شرکت کنید:
1- موضوع پروژه: آماده ســازی، محوطه سازی و ساخت مجموعه 104 واحدی 

مسکونی و سایت اداری
2- نوع مناقصه: دو مرحله ای

3- شرح مختصری از مشخصات کار:
پروژه شامل:

* آماده ســازی 58382 مترمربع زمین و احداث زیرســاخت ها شــامل تســطیح، 
اجــرای شــبکه های آب و فاضلاب، برق، گاز، خطوط تلفن، دفع آبهای ســطحی، 

محوطه سازی و آسفالت معابر
* احداث 104 واحد مسکونی در بلوک های 4 واحدی با اسکلت آجری و سایت اداری

4- مبلغ برآورد کار براساس نظریه قطعی هیئت کارشناسان رسمی دادگستری
5- مــدت و محل اجــرای کار: )دوازده/ 12( ماه/ اراضــی 5/8 هکتاری در 

محدوده اهواز کیلومتر 4 جاده اهواز ماهشهر قرارگاه کربلا )گلف سابق(
6- محل تامین پروژه: پــروژه به صورت 100 درصد غیرنقدی از طریق تهاتر 
زمین می باشد و پیمانکار می بایست توانایی مالی برای انجام پروژه به صورت کامل 
را دارا باشد. با توجه به تهاتر بودن قرارداد هیچ گونه تعدیلی به پروژه تعلق نمی گیرد. 
بعد از کارشناسی هیئت کارشناســان رسمی دادگستری، پیمانکار می بایست معادل 
مبلغ کارشناســی در محدوده قرارگاه کربلا واقع در کیلومتر 4 جاده اهواز ماهشهر، 
کار را انجام دهد. فهرســت بهای آحاد مبنای پرداخت به پیمانکار در زمان برگزاری 

مناقصه ارائه خواهد شد.
7- زمین مورد تهاتر: واقع در شــهرک شهید محلاتی سپاه با مساحت 78400 

مترمربع می باشد.
8- رشته و رتبه کاری:

- پیمانکار دارای رتبه 1 طرح و ســاخت در رشــته ابنیه )ارائه رتبه بندی صلاحیت 
معتبر الزامی است(.

9- کارفرما: قرارگاه منطقه ای کربلا نیروی زمینی سپاه در خوزستان
10- احــراز صلاحیت: صرفنظــر از  صلاحیت فنی پیمانــکار و عوامل آن، 

می بایست توسط مراجع صلاحیت دار سپاه تایید گردند.
11- دستگاه نظارت: معاونت مهندسی رزمی و پدافند غیرعامل نیروی زمینی سپاه

12- دستگاه مناقصه گزار: قرارگاه منطقه ای کربلا
13- اسناد فراخوان از تاریخ 1400/12/12 ساعت 9 صبح بفروش می رسد.

14- نشانی محل فروش اســناد فراخوان: اهواز- جاده گلستان، نرسیده 
به پمپ بنزین سیاحی روبروی پارک شهید محلاتی)شهرک شهید محلاتی سپاه(

15- قیمت اســناد فراخوان 10/000/000 ریال اســت که می بایســت به حساب 
درآمــدی قرارگاه کربلا نیروی زمینی ســپاه نزد بانک ســپه به شــماره حســاب 
214235115013132 بنــام درآمدی قرارگاه منطقه ای کربلا نزســا واریز نموده و 

رسید آن به فروشنده اسناد تحویل شود.
16- آخرین مهلت تسلیم اسناد: ساعت 9 صبح مورخ 1400/12/12 می باشد.

17- نشانی محل تسلیم اســناد فراخوان: اهــواز- جاده گلستان، نرسیده 
به پمپ بنزین سیاحی روبروی پارک شهید محلاتی)شهرک شهید محلاتی سپاه(

18- اســناد و مدارک مناقصه فقط به نماینده آن شرکت با ارائه معرفی نامه با مهر 
و امضای مجاز تحویل خواهد شد.

19- تمام اســناد فراخوان، از جمله این دعوتنامه باید مهر و امضای مجاز تعهدآور 
پیشنهاددهنده برسد و در پاکت لاک و مهر شده تسلیم شود.

20- اسناد تکمیل شده در ســاعت 9 صبح مورخ 1400/12/15 در کمیسیون باز 
می شود.

21- هزینه آگهی انتشــار و هزینه ارزیابی کارشناسان رسمی دادگستری به عهده 
برنده مناقصه می باشد.

سرتیپ پاسدار احمد خادم سیدالشهداء
 فرمانده قرارگاه منطقه ای کربلا

هیئت عالی رتبه نظامی کشور پاکستان از دانشگاه 
جنگ ارتش جمهوری اسلامی ایران بازدید کرد.

هیئت عالی رتبه نظامی کشور پاکستان صبح شنبه از 
دانشگاه فرماندهی و ســتاد ارتش جمهوری اسلامی ایران 
بازدید کرد. ارتقای همکاری های آموزشــی و پژوهشــی و 
تبادل دانشجو و استاد از جمله اهداف بازدید هیئت نظامی 

پاکستان از مجموعه دافوس آجا است.
امیر سرتیپ »حسین ولی وند زمانی« فرمانده دانشگاه 
فرماندهی و ستاد آجا در این بازدید هیئت نظامی پاکستانی 

را همراهی کرد.
بنابراین گزارش، دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش از سال 
۱۳۱۲ تأسیس شده و در رسته های مختلف رزم زمینی، نبرد 
هوایی، پدافند هوایی، جنگال و سایبر، دریایی و... به  تربیت 

دانش آموختگان رده ستادی مشغول فعالیت است.
امیر »حسین ولی وند زمانی« فرمانده دانشگاه فرماندهی 
و ســتاد ارتش در دیدار با هیئت عالی رتبه نظامی کشــور 
پاکســتان، گفت: روابط ایران با کشــور پاکستان از دیرباز 

حسنه و دوســتانه و دارای پیشینه تاریخی ارزشمند و رو 
به رشد بوده است.

وی بــا بیان اینکه با افتخار عنــوان می کنیم که میان 
ارتش دو کشــور تبادل دانشجو داشــته و خواهیم داشت، 
افزود: مبنای توسعه روابط نظامی، تبادل دانشجو بوده است 

و البته ما به دنبال تبادل استاد نیز هستیم.
امیر ولی وند با  اشاره به روند و کیفیت برگزاری دروس 
عمومی و تخصصی این دانشگاه، گفت: تاکنون سعی کردیم 
تا از تجارب دانشــجویان و اســاتید در امور آموزشی خود 
اســتفاده کنیم و تمامی اتفاقات منطقــه و جهان را رصد 
و مــورد تجزیــه و تحلیل قرار دهیم و تجــارب خود را به 

دانشجویان عرضه و از تجارب دیگران نیز بهره ببریم.
فرمانده دانشــگاه فرماندهی و ستاد آجا افزود: ما باید 
به عنــوان یک فــرد نظامی همواره آماده نبــرد و مقابله با 
تهدیدات باشــیم، زیرا با قول و وعــده دیگران نمی توان از 
کشور دفاع کرد، امروز نمونه بارز این جریان، کشور اوکراین 

است.

بازدید هیئت عالی رتبه نظامی پاكستان از دافوس آجا

سخنگوی شورای نگهبان از تایید طرح انتقال آب از 
دریای عمان به اســتان سیستان و بلوچستان در شورای 

نگهبان خبر داد.
دکتر هادی طحان نظیف، ســخنگوی شــورای نگهبان طی 
سخنانی در نشست خبری با اصحاب رسانه، آخرین نظرات شورای 

نگهبان را تشریح کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورای نگهبان، وی در ابتدای 
این نشست ضمن تسلیت شهادت امام موسی کاظم)ع( در رابطه 
با بررســی آخرین طرح ها و لوایح گفت: در این مدت ۱۵ طرح و 
لایحه بررسی شد و علاوه بر آن ۱۲ استعلام از سوی دیوان عدالت 
اداری گرفته شد که توسط فقهای شورای نگهبان بررسی و به آن 

پاسخ داده شده است.
سخنگوی شورای نگهبان درباره طرح انتقال آب دریای عمان 
به استان سیستان و بلوچستان، بیان داشت: این طرح در جلسه 
اخیر شــورای نگهبان مورد بررســی قرار گرفت، در مرحله قبل، 
ابهاماتی نسبت به این طرح داشتیم ولی با اصلاحاتی که مجلس 
صورت داد، آن ابهامات رفع شــد لذا مصوبه مجلس با اصلاحات 
جدید، خلاف شرع و قانون اساسی شناخته نشد؛ تایید این طرح 
برای هم میهنان خوب مان در اســتان سیستان و بلوچستان خبر 

خوشی است.
طحان نظیف افــزود: بر این اســاس وزارت نیرو با همکاری 
وزارت صنعت و با استفاده از توان علمی معاونت فناوری ریاست 
جمهوری مکلف هستند که زمینه سرمایه گذاری داخلی و خارجی 
را برای برداشــت آب و نمک زدایی و انتقال آب به سیســتان و 
بلوچســتان را فراهم کنند و امیدواریم با اجرای این قانون، شاهد 

بهبود وضعیت آب این استان باشیم.
وی در پاســخ به طرح رتبه بندی معلمان خاطرنشــان کرد: 

شــورای نگهبان به دنبال حل مسئله است و اختلافی با مجلس 
ندارد. این طرح در مجلس مصوب شــده اما ما به صورت رسمی 
آن را دریافت نکرده ایم و بعد از دریافت طرح در دســتور کار قرار 

می گیرد.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی درباره ضرورت 
اصلاح ســاختار بودجه گفت: این اصلاح یکی از امور اساســی و 
مهمی است که در سال های اخیر مقام معظم رهبری نسبت به آن 
تاکیدات فراوانی داشتند؛ کارهایی در این زمینه انجام شده البته 
بحث کارشناسی وجود دارد که تا چه حدی آنها موثر بودند، ولی 
آن گونه که شایسته بوده، نســبت به این موضوع پرداخته نشده 
اســت؛ دولت قبل معتقد بود که اقداماتی را انجام داده و مجلس 

فعلی مصوبه ای را به تصویب رساند و تبدیل به قانون شد؛ در حال 
حاضر می توانم بگویم که اینها گام های مقدماتی هستند.

طحان نظیف ادامه داد: انتظار این است که دولت و مجلس 
گام هــای بلندتر و نهایی و عملی را در این خصوص بردارند تا هم 
خواسته مقام معظم رهبری محقق شــود و علاوه بر آن، اصلاح 
ســاختار بودجه به عنوان یکی از موضوعات فنی و تخصصی که 
روی خیلی از موضوعات کشور اثرگذار است، تحقق یافته و سامان 

پیدا کند.
وی در پاسخ به ســوالی درباره نظر شورای نگهبان در مورد 
دخالت نمایندگان در عزل و نصب ها، بیان داشــت: ممکن است 
گزارش هایی در این خصوص دریافت کرده باشــیم که مستلزم 

بررسی اســت. اما در طرف مقابل، نماینده ای به دولت و شورای 
نگهبان نامه زده و تأکید کرده است که در عزل و نصب ها دخالتی 

نمی کند که این اقدام نیز قابل تقدیر است.
سخنگوی شــورای نگهبان در پاسخ به طرح شفافیت آرای 
نمایندگان اظهار داشــت: هر چیزی که به شفافیت بیشتر کمک 
کند و منع قانونی و شرعی نداشته باشد با آن موافقیم اما نسبت 
بــه مفاد طرح نمی توانم فعلا اظهارنظر کنم و باید دید چه متنی 
به تصویب نمایندگان مجلس می رسد تا بعد از تصویب نسبت به 

آن اظهار نظر کنیم.
طحان نظیف در پاســخ به سوالی درباره بودجه شرکت های 
دولتی گفت: شرکت های دولتی به خاطر شخصیت های مستقلی 
که دارند طبیعتاً بخشی از استقلال را برای آنها قائل هستند اما این 
به معنای پذیرش عدم شفافیت آنها نیست چرا که این شرکت ها 
سهم زیادی را از بودجه کشور را به خودشان اختصاص داده اند و 
باید معلوم شود که دخل و خرج این شرکت ها که از منابع عمومی 

است، دقیقا به چه صورت است.
وی ادامه داد: مجلس باید در زمینه بودجه شرکت های دولتی 
ورود کند تا مشــخص شود که این اعداد و ارقام تا چه حد دقیق 
هستند؛ ما در شورای نگهبان خصوصاً در سال های گذشته نسبت 
به بودجه های شرکت های دولتی حساسیت داشته ایم و امسال هم 

همین حساسیت را خواهیم داشت.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
آیا مجلس بر اساس قانون می تواند در بودجه تغییر محتوایی ایجاد 
کند یا خیر، گفت: برخلاف برخی کشورهای دیگر که فقط پارلمان 
می توانــد بودجه را تایید یا رد کنــد، در نظام حقوقی ما مجلس 
می تواند بودجه را بررسی و رسیدگی کند و در مواردی آن را تغییر 

دهد مشروط بر اینکه کلیت و شاکله بودجه تغییر نکند.

طحان نظیف در نشست خبری:

طرح انتقال آب دریای عمان به استان سیستان و بلوچستان تأیید شد
اده

خ ز
شی

ی 
 عل

مد
مح

س: 
عک

معاون دانشــجویی وزیر علــوم گفت: با 
هماهنگی ها و پیگیری های انجام شده با وزارت 
امور خارجــه، اقدامات لازم برای تامین امنیت 
و خروج دانشــجویان ایرانی حاضر در اوکراین 
انجام شــده و طبق برنامه ریزی اقدام خواهد 

شد.
به گزارش روابط عمومی سازمان امور دانشجویان 
وزارت علوم، هاشــم داداش پور اظهار داشت : تعداد 
دانشجویان شــاغل به تحصیل در کشور اوکراین که 
در سامانه میخک وزارت امور خارجه تشکیل پرونده 
داده اند هزار و ۴۲۴ نفر هستند که از این تعداد ۴۹۹ 
نفر از دانشجویان مربوط به رشته های وزارت علوم و 
بقیه مربوط به دانشجویان وزارت بهداشت می باشند.

داداش پور با بیان اینکه حفظ سلامتی دانشجویان 
و انتقــال امن آنها به داخل کشــور به عنوان اولویت 
اصلی وزارت علوم می باشد، افزود: با پیگیری های به 
عمل آمده توسط ســازمان امور دانشجویان، وزارت 
امور خارجه اطمینان خاطر داده اســت که هم اکنون 
این دانشجویان در سلامت و امنیت کامل بسر می برند 
و با تدابیر صورت گرفته طی روز های آتی با پرواز های 

ویژه به کشور منتقل خواهند شد.
وی ادامه داد: برای این منظور، برای دانشجویانی 
که تمایل به بازگشــت به کشــور را دارند، سامانه ای 
در وزارت خارجه طراحی شــده تــا بتوانند از طریق 

ثبت نام، از مســیر های امن مشخص شده به کشور 
بازگردند.

انتقال دانشجویان به دانشگاه های هم سطح داخل کشور
معــاون دانشــجویی وزیــر علوم دربــاره نحوه 
انتقال باقیمانــده تحصیل دانشــجویان متقاضی از 
دانشگاه های کشــور اوکراین به دانشگاه  های داخل 
گفت: ایــن ســازمان در چارچوب آییــن نامه ها و 
مقررات وزارت علوم و با درنظرگرفتن شــرایط خاص 
موجود، مســاعدت های حداکثــری را برای انتقال از 
دانشــگاه محل تحصیل فعلی به دانشــگاه های هم  
 سطح و هم تراز داخل کشــور به عمل خواهد آورد.

داداش پــور، ارزیابی مدارک تحصیلی دانشــجویان 
ایرانی در کشــور اوکراین را پــس از فارغ التحصیلی 
از موضوعات دیگر عنــوان کرد و افزود: طبق ضوابط 
و مقررات وزارت علوم، مدارک تحصیلی دانشجویان 
در حال تحصیل در کشور اوکراین در صورت داشتن 
دو شــرط مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت. تحصیل 
در دانشــگاه های معتبر و اقامت حضوری دانشجویان 
متقاضی به میزان مدت زمان معین بر اساس مقطع 
تحصیلی از شــرایط مورد نیاز جهت ارزیابی مدارک 

تحصیلی خواهد بود.
امکان تمدید اقامت در صورت تداوم شرایط فعلی

وی ادامه داد: لیست دانشگاه های معتبر و مقررات 
مربــوط به طول مدت اقامت دانشــجویی لازم برای 

تحصیلات حضوری در وبگاه سازمان امور دانشجویان 
به طور سالیانه اعلام شده و قابل دسترسی است. در 
ارزیابی مدارک نیز با در نظر گرفتن شــرایط خاص 
موجــود و به منظور حمایــت و تامین آرامش خاطر 
خانواده های این عزیزان، این سازمان نهایت تلاش و 
مساعدت های ممکن را انجام خواهد داد. در این راستا 
کلیه دانشجویانی که با ویزای دانشجویی در اوکراین 
مشغول تحصیل هســتند، هنگام مراجعت به کشور، 
به مدت چهار ماه می توانند اقامت داشته باشند و در 
صورت تداوم شــرایط فعلی، این مدت تا سه ماه نیز 

قابل تمدید است.
شرایط دانشجویان مشمول

رئیس ســازمان امور دانشجویان در پاسخ به این 
ســوال که موضوع نظام وظیفه دانشــجویان ایرانی 
حاضــر در اوکراین در صورت بازگشــت بــه ایران 
چگونه خواهد بود، گفت : بــا هماهنگی های صورت 
گرفته با دســتگاه های مربوطه، به تمام مشــمولین 
شــاغل به تحصیل در کشــور اوکراین در شــرایط 
خــاص فعلی، اجــازه ورود و خروج بــرای یکبار به 
مدت ســه ماه داده شده اســت، بنابراین این دسته 
از دانشــجویان می توانند برای یک بار و به مدت سه 
ماه در کشــور حضور داشته باشــند. در صورتی که 
وضعیت فعلی بیش از این مدت تداوم داشــته باشد، 
 این مهلت تا ســه ماه دیگر قابــل تمدید خواهد بود.

معاون وزیر علوم خبر داد

اتخاذ تدابیر لازم برای بازگشت دانشجویان ایرانی مستقر در اوکراین

فرمانده هوانیروز ارتش جمهوری اسلامی 
ایران با بیان اینکه ســامانه دید در شب و 
روی  کیلومتر  بر  چند   برد  با   موشــک هایی 
بالگردهای هوانیروز نصب شــد، گفت: این 

سامانه ها با موفقیت تست شد.
امیر سرتیپ ســتاد یوســف قربانی، فرمانده 
هوانیــروز ارتــش جمهوری اســلامی ایــران در 
مراســم تکریم و معارفــه فرمانده جدیــد پایگاه 
هوانیروز مشــهد بیان داشت: دشمن ایران دشمن 
فرامنطقه ای اســت و ما تمام تهدیدات دشــمن 
را رصــد می کنیم و با تمام تجهیــزات که به روز 
شــده اســت، در مقابل آن ها می ایستیم تا قدرت 

بازدارندگی نظام را حفظ کنیم.
شلیک موفق موشک  ها

وی با بیان اینکــه با کمک جوانان متخصص، 

در قطعه سازی از ظرفیت بالایی برخوردار هستیم، 
گفت: سامانه دید در شب و همچنین موشک هایی 
با برد چندیــن کیلومتر را بــر روی بالگرد نصب 
کرده ایــم و بــا موفقیت امتحان شــده و با کمک 
شــرکت های دانش بنیان، هم در قطعه سازی و هم 
در سامانه تســلیحاتی کار های بزرگی انجام شده 

است.
بــه گزارش تســنیم، امیــر ســرتیپ قربانی 
تصریح کــرد: امروز ۳ اصل مهــم ولایت محوری، 
عدالت محــوری و شایسته ســالاری در نیرو هــای 
مســلح و نیروی زمینی وجود دارد و با تلاش تمام 
نیرو ها مرز های ما از ثبات و امنیت بالایی برخوردار 
است و این از برکات جمهوری اسلامی ایران است.
فرمانده قرارگاه منطقه ای شمال شرق نیروی 
زمینــی ارتش نیز اظهار داشــت: نقش تأثیر گذار 

جمهوری اسلامی ایران در دنیا یک نقش محوری 
اســت و این قدرت بازدارندگی و دفاعی و نشــان 
راهبردی و دکترین دفاعی ما اســت چرا که هرجا 

دشمن باشد، به شدت با آن ها برخورد می کنیم.
امیر رضا آذریان افزود: خلبانان بالگرد همواره 
در مناطق صعب العبور کار های بزرگی انجام داده اند 
و در تمام ابعاد عملیاتی، تجهیزاتی و اورژانسی در 
رأس خدمات رســانی بوده اند. وی گفت: هوانیروز 
به کمــک هلال احمر آمــده و اورژانس هوایی را 
فعال کرده اســت تا در مواقع ضــروری به مردم 

کمک رسانی شود.
در پایان از سرهنگ خلبان ستاد رحیم عینی 
تکریم شد و سرهنگ خلبان ستاد محمدرضا زارعی 
 به عنــوان فرمانده جدید پایگاه هوانیروز مشــهد

معرفی شد.

فرمانده هوانیروز ارتش:

سامانه دید در شب
  بر روی بالگردهای هوانیروز نصب شد


